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DANSK ORTOPÆDISK SELSKAB 

 

DANSK ORTOPÆDISK SELSKAB - BESTYRELSESMØDE 

 

Onsdag den 18. januar 2023  

kl. 9.30 – 12.00 (mødelokale I) og 15.30 – 18.00 (mødelokale E) 

Torsdag den 19. januar 2023 

kl. 15.30 – 19.00 (mødelokale I) 

Comwell Kolding, Skovbrynet 1, 6000 Kolding 

Referat 

 

  

Deltagere fra bestyrelsen samt sekretariatet: 

Michael Mørk Petersen (MMP), Torben Bæk Hansen (TBH), Jeppe Vejlgaard Rasmussen (JVR), Andreas 

Balslev-Clausen (AB-C),) Jan Duedal Rölfing (JDR), Annie Primdahl (AP), Kristoffer Barfod (KB) 

og Helena Reinholdt Brodersen (HRB) ref. 

Afbud: Ole Rahbek (OR) 

   

   

1.  GODKENDELSE AF DAGSORDEN (5 min.): 

Dagsordenen blev godkendt uden korrektioner 

a.  Sixtus mødet i januar 2023 med cheflæger og fagområdeformænd, Comwell Kolding 

1_a_2_Gennemgang af dagsorden med cheflæger onsdag den 18.01.2023 

1_a_3_Gennemgang af dagsorden med fagområdeformænd og udvalgsrepræsentanter torsdag 

den 19.01.2023  

1_a_4_Gennemgang af timetabel og dagsorden med cheflæger og fagområdeformænd. 

Alle dagsordener til ovenstående møder blev godkendt uden korrektioner 

2.  GODKENDELSE AF REFERAT (15 min.): 

a.  Godkendelse af referat fra bestyrelsesmødet den 12. december 2022 

Referatet blev godkendt fraset en ændring i formuleringen til punkt 5.a. 

HRB indarbejder ændringen.  

Referatet kan efterfølgende lægges på hjemmesiden 

3.  STRATEGISK EMNE TIL DISKUSSION EFTER INDLEDNING (30 min.) 

a.  Infektionskirurgi: Nyt fagområde/subspeciale? 

DSOI har udtrykt et ønske om at specialet etableres som et anerkendt fagområde/subspeciale og 

dermed kan blive indskrevet i specialeplanen.  

Bestyrelsen er som udgangspunkt positive overfor tanke og det blev besluttet, at henvendelsen 
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forbehandles i KU, hvorefter den sendes i høring hos alle fagområder/subspecialer med henblik på 

snitflader og afgrænsninger af specialet. Såfremt der er opbakning til DSOIs ønske, fremsættes der 

forslag om dette på kommende generalforsamling. 

Der rettes konkret henvendelse til DSOIs formand (CR) med henblik på yderligere afklaring af 

ønske vedrørende etablering af fagområde/subspeciale. 

MMP tager kontakt til CR 

4.  ØKONOMI OG DOS FONDEN / (30 min.) 

a.  

 
Gennemgang af regnskab for afholdelse af kongressen på Vingsted – midtvejsstatus. 

JVR gennemgik regnskabet for kongressen med forbehold for små justeringer, der fortsat kan 

fremkomme. Kongressen har generet et acceptabelt overskud. Årsagen skal findes i den store 

tilslutning fra medlemmerne og det rekordstore salg af standpladser m.m. til industrien 

sammenholdt med den fornuftige kontrakt, der blev indgået med Vingsted.  Samtidig har der 

været en besparelse primært på teknikker-hjælp og bustransport. 

Bestyrelsen overordnede holdning er til enhver tid at sikre økonomisk balance uagtet om 

kongressen afholdes i Jylland eller København.    

b.  

 
Nyt vedrørende afvikling af DOS fonden/Ekstraordinært bestyrelsesmøde i Dansk Ortopædisk 

Selskabs Fond. 

Der blev afholdt ekstraordinært bestyrelsesmøde i Dansk Ortopædisk Selskabs fond med henblik 

på formel godkendelse om forslag til ophævelse af DOS fonden. Selskabet har i flere år måttet 

understøtte uddelinger fra Fonden ved at overføre beløb til Fonden, da Fonden ikke selv har haft 

økonomi hertil. Det blev således efterfølgende enstemmigt vedtaget af alle bestyrelsesmedlemmer 

at opløse Dansk Ortopædisk Selskabs Fond.  

Referatet blev efterfølgende underskrevet af bestyrelsens medlemmer og sendt til fondens 

advokat, der herefter sender ansøgning til Civilstyrelsen om  

 tilladelse til opløsning af fonden.   

c.  

 
Udgifter til bogføringssystem 

Jf. mail fra JVR om udfordringer i vores bogføringssystem (E-conomics), som ikke har den korrekte 

opsætning. 

HRB har forsøgt indhentet tilbud fra RSM mhp. supervision i korrekt opsætning af E-conomics 

herunder korrekt registrering af kunde, kundegrupper og varegrupper. 

Da DOS revisor (RSM) i skrivende stund har travlt med afslutning af årsregnskab, er det ikke på 

indeværende tidspunkt muligt at få tilsendt en tilbud mhp. supervision af E-conomics. Selskabets 

revisor er dog positivt stemt over for forslaget og vender tilbage med et tilbud i foråret 2023. 

Emnet genoptages når DOS modtager et konkret tilbud fra RSM. 

Tilbuddet fremlægges for bestyrelsen, når dette modtages. 

d.   

 
Gennemgang af budgettet for 2023 

JVR fremlagde budgetoverslag for selskabet 2023 og gennemgik selskabets indtægter herunder 

forventet kontingentindbetalinger samt forventet indtægter fra kongressen. Omkostninger var 

defineret ved medlemskab af ACTA/NOF, EFORT, kongresafholdelse, Sundvision (DOS homepage 

etc.) og administration herunder lønudgifter til sekretær. Afholdelse af NOF Springmeeting var ikke 



  

   

Referat_BM 18. og 19.01.2023 

 side 3 

 

DANSK ORTOPÆDISK SELSKAB 

indregnet i budgettet, da detaljerne for mødet endnu ikke var fastlagt.   

Driftsresultatet forventes at generere et mindre underskud, der kan dækkes ind af overskuddet fra 

kongressen i Vingsted.  

5.  DOS KONGRESSEN (30 min.)  

a.  Evaluering af kongressen: 

https://www.survey-xact.dk/LinkCollector?key=8XT87STSL5C1 

JDR gennemgik de indkomne besvarelser, som præsenteres på mødet for cheflæger.  

Udstillerne: 

Der har blandt industrien ikke været tilfredshed med selve udstillingen. Standene var 

uhensigtsmæssigt placeret og ”skyggede” for hinanden, hvilket resulterede i mindre synlighed for 

nogle af udstillerne. Der stilles større krav til flowet i udstillingen, hvorfor DOS fremadrettet skal 

have større fokus på selve indretningen af udstillingssalen.  Eventuelle restriktioner i forhold til 

udformningen af udstillernes stande, skal fremgå tydeligt af næste års invitation. Der var heller 

ikke tilfredshed med akustikken i hallen.   

Deltagerne: 

Der var knap 700 deltagere og ca. 1/3 del har besvaret spørgeskemaet.  

Deltagerne var overordnet positive, dog var der utilfredshed med de begrænsede antal værelser, 

som Vingsted råder over samt antal shuttlebusser. Medlemmer udtrykker stor tilfredshed med det 

videnskabelige program herunder uddannelsesaktiviteterne og festen blev ligeledes vurderet fint. 

Der har været udtrykt ønske om at seancen med præmieoverrækkelse tildeles mere tid og være af 

mere formel karakter.   

Bestyrelsen tager ovenstående til efterretning og der forhandles i øjeblikket med et nyt 

kongressted i 2024 med henblik på at imødekomme deltagernes ønsker. 

b.  Kongresplacering 2024 Comwell Kolding 

Overvejelser omkring kongres i 2024. Vedhæftet tilbud fra Vingsted for 2024 (5_b_2) samt tilbud 

fra Comwell Kolding (5_b_3 og 5_b_4) 

Gitte og Marie har tidligere undersøgt forskellige kongresplaceringer og oversigten uploades mhp. 

at afdække andre muligheder.  

DOS gennemgik oversigten over venues, som tidligere har været i spil bl.a. Odeon Odense, Hotel 

Nyborg Strand, Odense Kongrescenter. Ingen af de nævnte forslag arbejdes der videre med, da 

enten prisen eller faciliteterne bliver en udfordring.  

Bestyrelsen gennemså det fremsendte tilbud fra Comwell, som rent prismæssigt ligger i 

overkanten af det forventede budget.  

Bestyrelsen valgte at arbejde videre med Comwell og vil forsøge at forhandle en bedre pris hjem.  

Emnet bliver taget med på næste bestyrelsesmøde, hvor det nye tilbud gennemgås. 

c.  Generel drøftelse af tilbagebetaling af kongresgebyrer 

På baggrund af flere henvendelser fra medlemmer der af en eller anden årsag ønsker deres 

kongresgebyr refunderet, ønskes en drøftelse af en eventuel ”no refund policy”. 

Emnet blev drøftet på bestyrelsesmødet i Vingsted, hvor DOS konkluderede, at 

tilmelding/betalingen er bindende og man dermed ikke kan få sit deltagergebyr refunderet. I dette 

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.survey-xact.dk%2FLinkCollector%3Fkey%3D8XT87STSL5C1&data=05%7C01%7C%7C66ee6723de60434e1f9308dad6afb7f7%7C5968b90c51a64f088b4750ffffbe2e4f%7C0%7C0%7C638058347437384890%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=CWvoCRk3Dqu3zBvBN%2FMty0Y%2BVutEmdbmq9ZnktBjgos%3D&reserved=0
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tilfælde er der tale om en lidt anderledes sag, da et medlem har tilmeldt sig x 2. 

Fremadrettet refunderes tilmeldingsgebyret ikke og ”no refund policy” håndhæves, tilmelding til 

DOS årskongres er til enhver tid bindende, hvilket der skal gøres opmærksom på ved tilmelding på 

hjemmesiden.  

d.  KKR på kongressen 

Der ønskes en drøftelse af hørings- og godkendelsesprocessen af KKRere. 

AP gennemgik årshjulet med KKR, som beholdes og bevares. Proceduren med hørings- og 

godkendelsesprocessen fastholdes.  

Konklusionen blev, at KKRérne som vanligt præsenteres på kongressen. Alle interesserede 

forfattergrupper kan præsentere deres KKR som oral præsentation.  

Konceptet ændres ikke. 

6.  UDDANNELSESUDVALGET/AB-C (15 min.) 

a.  Workshop Ny målbeskrivelse 27. og 28. marts 2023 

AB-C præsenterede ny kursusafvikling af workshoppen om den nye målbeskrivelse, som ligeledes 

blev afholdt på kongressen i Vingsted. Der er planlagt to kursusdage henholdsvis den 27. marts på 

Comwell i Kolding og den 28. marts på Scandic Falkoner. Der er i skrivende stund solgt ca. 10 

pladser begge steder. Der skal som minimum være omkring 25-30 tilmeldinger for at budgettet 

holder.  

AB-C og HRB følger løbende tilslutningen til kurserne og er opmærksomme på 

afbestillingstidsfristerne på Scandic Falkoner og Comwell Kolind.  

AB-C sender en lille reminder til alle UAOér med hensyn til tilmeldinger. 

b.  EFORT Forum på DOS kongressen i 2024 

DOS har modtaget invitation fra EFORT til at invitere internationale foredragsholdere til DOS 

kongressen. Invitationen omfatter op til 4 foredragsholdere, typisk 2, hvor EFORT forestår alle 

udgifter til de inviterede speakers på DOS kongressen. Der er nogle regler og retningslinjer, der 

skal overholdes. DOS beslutter, hvem der skal holde foredraget og EFORT opsætter 

retningslinjerne.  

Bestyrelsen arbejder videre med tanken om at invitere en international foredragsholder til 

kongressen i 2024. 

c.  Nyt skema til dokumentation af operationsaktivitet i forbindelse med HU 

AB-C gennemgik skemaet for registrering af operationer. Skemaet er reduceret i antal af kategorier 

af hensyn til overskueligheden. Bestyrelsen havde enkelte forslag til ændringer i selve opdelingen 

af operationskategorier. Ændringerne indarbejdes og dokumentet blev efterfølgende godkendt. 

AB-C indarbejder ændringen. 

7.  VIDENSKABELIGT UDVALG/KB (15 min.), 

a.  Siden sidst: 

KB præsenterede oplægget omkring Danish Orthopedic Academy (DOA) samt visionspapiret for 

DOA, som efterfølgende skulle fremlægges for cheflægerne. Bestyrelsen havde ikke yderligere 

kommentarer og oplægget blev godkendt. 
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Cheflægerne tog positivt imod ideen om etablering om DOA, hvorfor der udarbejdes og udsendes 

invitation til professorer og forskningsansvarlige læger til DOA-mødet den 10. maj 2023 på Scandic 

Falkoner.  

KB gennemgik det foreløbige udkast til programmet for kongressen 2024, som efterfølgende 

sendes rundt til bestyrelsen. 

Retningslinjerne for DOS fellowship blev gennemgået. VU foreslog enkelte 

præciseringer/ændringer, som KB indarbejder. KB sender efterfølgende revideret forslag til alle 

bestyrelsesmedlemmer med henblik på godkendelse inden offentliggøres på hjemmesiden.   

KB sender forslaget rundt til bestyrelsen. 

b.  DOA dag indbydelse  

Tilbuddet fra Scandic Falkoner om afholdelse af DOA dag den 10. maj 2023 fra 10:00 – 15:00 blev 

drøftet.  Andre forslag til afholdelse af DOA dag blev drøftet, men der arbejdes videre med 

tilbuddet fra Scandic Falkoner, hvor NOF Springmeeting afholdes i forlængelse af den 10. maj 

2023. 

Der er behov for 3 grupperum til 15 mødedeltagere og et plenumrum til 40 mødedeltager inkl. 

mødepakker (forplejning) samt frokost. 

HRB tager kontakt til Scandic Falkoner med henblik på forhandling af tilbud.  

KB udarbejder invitation til professorer og forskningsansvarlige læger, som HRB udsender. 

8.  KVALITETSUDVALGET/AP (15 min.) 

a.  Siden sidst: 

AP orienterede om faggruppernes arbejde med Specialeplanen og præsenterede gruppens arbejde 

og formål med etablering af gruppen. 

Arbejdsgruppen består af en repræsentant fra hvert fagområde og det overordnede formål har 

været at afstemme interessekonflikter og snitflader. Derudover har gruppen arbejdet med at 

identificere fejl og mangler i den tidligere plan og endeligt at opnå fælles holdning til indholdet af 

den kommende specialeplan. I skrivende stund afventes SSTs opdrag til Specialeplanen.  

Bestyrelsen gennemgik APs kommende præsentation til mødet med cheflægerne bl.a. vedrørende 

faggruppernes arbejde med specialeplanen. I præsentationen blev nævnt et arbejdspapir, som 

cheflægerne efterfølgende ønskede at få tilsendt (cheflægerne har i referat fra mødet med 

cheflægerne fået link til hvor arbejdspapiret nu ligger på hjemmesiden). 

Det blev på mødet med cheflægerne desuden besluttet, at der i samarbejde mellem cheflæger og 

DOS bestyrelse udarbejdes en bekymringsskrivelse til Sundhedsstyrelsen og indenrigs- og 

sundhedsministeren vedrørende privathospitalers ansøgning om højt specialiserede funktioner. 

MMP bekymringsskrivelse til Sundhedsstyrelsen og indenrigs- og sundhedsministeren 

b.  Ekspertgruppe til LKT om sammenhængende hoftebrud. 

Ekspertgruppens opgave er at udarbejde en projektbeskrivelse af LKT-indsatsen og definere 

konkrete forbedringsmål (resultat- og procesmål).  

Henrik Palm, Bjarke Viberg og Rikke Thorninger er alle indstillet og har givet tilsagn om deltagelse i 

allerede planlagte møder i henholdsvis januar, marts, april og juni. 
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 c.  Opdatering af dokumentet ”Årshjul for KKR til hjemmesiden” 

Emnet blev behandlet under punkt 5.d. 

d.  Indmeldte KKRer og KKR Symposium uge 10 

AP gennemgik programmet for det forestående KKR seminar, der afholdes den 09.-10. marts 2023. 

Deadline for indsendelse af KKR er 31. maj 2023. Sendes i høring til august/september. 

Der er p.t. indmeldt 3 nye KKRer og 2 til revision.  

9.  STRATEGIPLANEN/MMP (30 min.)  

 

a.  Revision af DOS Strategiplan 1. halvår 2023 

MMP orienterede om input til strategiplanen fra Ole Rahbæk.  

Hvert udvalg er ansvarlig for selv at opdatere eget afsnit i strategiplanen og emnet sættes på til 

drøftelse på bestyrelsesmøde i maj måned.  

10.  INTERNATIONALE RELATIONER (20 min.) 

a.  Planlægning af NOF Springmeeting den 10. – 12. maj 2023, København 

Status vedrørende NOF Springmeeting. Udkast til foreløbigt program. 

Søren Kold har ikke mulighed for at deltage i nærværende møde. 

Fordelingsnøgle af udgifter for NOF Springmeeting jf. fil 10_a_3 

DOS gennemgik programmet for NOF Springmeeting til maj 2023. 

DOS afholder udgifter til Spouse program og middag torsdag aften. Øvrige omkostninger afholdes 

af NOF. 

DOS gennemgik de indkomne forslag til spouse og blev enige om, at planlægge en tur til Louisiana 

Artmuseum i Humlebæk. De øvrige forslag blev godkendt. 

HRB sender udkast til SK og OR og arbejder videre med de forskellige udflugter og arrangementer.  

b.  EFORT Fora Programme 2023_Call for Application 

TBH har besvaret henvendelsen og meddelt, at DOS ikke søger om et EFORT forum til kongressen i 

indeværende år.  

Emnet sættes på i 2024.  

c.   Promotion of Acta Orthopaedica – SoMe deadline januar 24th 2023 

Etablering af SoMe Gruppen for ACTA. 

DOS har tidligere drøftet emnet. Giver ikke anledning til yderligere drøftelser for nuværende. 

d.  

 
EFORT Updates III/2022 

Skriftligt orienteringspunkt. Der henvises til EFORT nyhedsbrev. 

e.  

 
EFORT Extraordinary virtual General Asssembly 20th march 2023 

Invitation til ekstraordinær generalforsamling – godkendelse af nyt revisionsfirma.   

f.  EFORT BOARD Positions: Call for nominations 

Opfølgning fra sidste møde. 

Skriftligt orienteringspunkt. 

YODA har foreslået at indstille Christina Frølich. MMP har udfyldt og indsendt EFORTs nomination 

form.  

g.  

 
Minutes Excom_referat fra seneste NOF Excom møde. 

Skriftligt orienteringspunkt. 
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MMP opfordrer til at bestyrelsen læser referatet af 08.12.2022 fra NOF Excom møde.  

h.  

 
Annual report fra ACTA Orthopaedic 2021 

Skriftligt orienteringspunkt der vedrørte gennemgang af ACTAs regnskab for 2021.  

11.  HENVENDELSER/HØRINGER (45 min.)  

(forbehandlet til orientering, drøftes ved behov)  

a.  

 

Henvendelse fra Dansk Kirurgisk Selskab 

DOS har modtaget en forespørgsel fra Dansk Kirurgisk Selskab vedrørende et indblik i strukturen af 

DOS årsmøder (udgifter og indtægter). 

JVR præsenterer forslag til svar til Dansk Kirurgisk Selskab.  

Bestyrelsen gennemgik udkastet til svarskrivelsen, som blev godkendt og kan sendes til Dansk 

Kirurgisk Selskab. 

JVR sender mailen til Dansk Kirurgisk Selskab 

b.  LVS – Webinar om PRO-data den 16. januar 2023 på zoom kl. 15.30 – 17.30 

Orienteringspunkt ved AP og OR som deltog i ovenstående møde. 

AP berettede kort at LVS gerne vil hjælpe med udvikling af PRO-data. LVS udsender efterfølgende 

et referat fra webinaret til videre inspiration. 

c.  

 

LVS – VÆLG KLOGT – Svar senest den 16. januar 2023 

En gang om året måler VÆLG KLOGT på viden og kendskab og indsatsen for at undgå unødvendige 

behandlinger og undersøgelser. 

MMP har besvaret undersøgelsen. 

Orienteringspunkt ved MMP 

d.  

 
Sundhedsdatastyrelsen – Høring af grupperingslogikken for DRG2024 – svar senest den 13. 

januar 2023 

Ændringer mellem grupperingslogikken for DRG23 og DRG24 i høring. 

DOS har modtaget nærværende høringsbrev og henvendelsen er videresendt til DRG-udvalget 

mhp. kommentarer. DRG udvalget har efterfølgende anbefalet, at der ikke indsendes 

bemærkninger, da taksterne kommer i høring i løbet af sommeren. Bestyrelsen er enige i 

beslutningen. 

e.  

 
Henvendelse fra forsikringsselskabet Gjensidige vedrørende HVI injektioner til behandling af 

senesygdom/skade. 

Orienteringspunkt ved MMP der har besvaret henvendelsen, at DOS ikke har mulighed for at gå 

ind i vurderinger af specifikke behandlinger på foranledning af private virksomheder eller 

enkeltpersoner.  

f.  

 
LVS – Mulighed for indstilling af temaforslag til Behandlingsrådets ulighedsanalyse for 2024 – 

svar senest den 15. marts 2023 

Behandlingsrådet er i gang med at afslutte den første ulighedsanalyse og starter i januar 2023 på 

den næste i rækken. Samtidig åbnes op for at patientforeninger, faglige selskaber, regioner og 

kommune etc. kan komme med temaforslag vedrørende ulighed i sundhed. 

Henvendelsen er drøftet og DOS fortager sig ikke yderligere.  
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g.  

 
Indstilling af kandidat til fondsmedlem til DFF 

TBH har indsendt indstilling af Alma B. Pedersen. 

Opfølgning fra sidste bestyrelsesmøde. Orienteringspunkt ved TBH 

h.  Kommende høring af nye PRAB retningslinjer 

TBH orienterede om de nye retningslinjer og henvendelsen behandles i KU regi. 

i.  LVS – Invitation til møde om Prioritering og Medicin den 20. april 2023. 

Dansk Selskab for ledelse i Sundhedsvæsenet og Klinisk Farmakologisk Enhed på Aalborg 

Universitetshospital afholder møde om prioritering og medicin den 20. april 2023. 

Orienteringspunkt. Tilmelding efter først til mølle-princippet 

j.  SST – Udpegning til faglig følgegruppe vedr. anbefalinger for organisering og indsatser på 

smerteområdet – svar senest den 06. februar 2023 

Bestyrelsen drøftede eventuelle kandidater og besluttede at høre om Mikkel Østerheden 

Andersen er interesseret i at blive indstillet. 

MMP kontakter MØA 

k.  LVS – Invitation til informationsmøde om tilsyn på smerteklinikker – tilmelding senest den 27. 

februar 2023 kl. 12.00 

Styrelsen for Patientsikkerhed går i 2023 i gang med at varsle tilsyn på smerteklinikker. Vi indkalder 

derfor til informationsmøde vedrørende vores tilsyn på området. Informationsmødet afholdes 

virtuelt den 6. februar 2023 kl. 15-17 som Teams-møde. Tilmelding sker via nedenstående link. Der 

udsendes en mødeinvitation til den i tilmeldingen angivne mailadresse inden mødet. Der er plads til 

200 deltagere, og tilmelding sker efter først til mølle-princippet. 

https://www.survey-xact.dk/LinkCollector?key=X6WTNLVTJ216 

Bestyrelsen er orienteret om invitationen og kan tilmeldes via ovenstående link. 

l.  Paraffinolie-patienter 

Henvendelse fra DR journalist der ønsker at belyse behovet for behandlingsstrategi af paraffinolie-

patienter.  

Den pågældende journalist har tidligere haft rettet henvendelse til TBH, som ligeledes besvarede 

henvendelsen. MMPs svar skal ses i forlængelse heraf.  

m.  LVS – Høring over ny vejledning om merit til akutmedicinspecialet - svar LVS 6. februar kl. 12 

Sundhedsstyrelsen har sendt ny vejledning om merit til speciale i akutmedicin i høring. 

Henvendelsen er behandlet i KU og det blev besluttet at DOS ikke afgiver høringssvar. Ingen øvrige 

havde indsigelser til konklusionen. 

12.  MØDEPLAN (10 min.)  

 

a.  

 
Godkendelse af møderække for 2023 

På grund af tidspres blev de planlagte møder for 2023 ikke endelig godkendt, hvorfor 

godkendelsen efterfølgende sker pr. mail. 

HRB sender møderækken til godkendelse 

13.  KOMMUNIKATION OG INFORMATION/JDR (30 min.)  

https://www.survey-xact.dk/LinkCollector?key=X6WTNLVTJ216
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a.  Nyhedsbreve: (fast punkt) 

Januar:  

Februar: KB vedrørende DOA 

Marts:  

b.  

 
Referat fra debriefing-møde den 14. december 2022, Kirurgisk Forum 

Orienteringspunkt 

Emnet nåede ikke at blive behandlet og sættes på bestyrelsesmødet til februar 2023. 

c.  Udkast til dagsorden med Kirurgisk Forum den 22. marts 2023. 

Udsendelse af link til zoom-mødet 

Emnet nåede ikke at blive behandlet og sættes på bestyrelsesmødet til februar 2023. 

d.  Praktiske oplysninger fra nye og gamle bestyrelsesmedlemmer 

På foranledning af en konkret hændelse talte vi om bestyrelsens holdning i forhold til togrejser på 

1. klasse og Taxa-kørsel. 

Inden af delene er forbudt men skal bruges med omtanke og kun når det skønnes nødvendigt.  

14.   Eventuelt (15 min.) 

a.  

 
Medical Device Regulation og implantatmangel 

 

b.  Alle bestyrelsesmedlemmer opfordres til i god tid at indmelde emner til dagsorden for kommende 

bestyrelsesmøder og senest en uge før. Dette af hensyn til opretholdelse af mødernes struktur 

herunder behandling af relevante filer.  

HRB udsender dagsorden samt reminder for indsendelse af eventuelle emner til bestyrelsen 

henholdsvis 14 dage før og 1 uge før afholdelse af kommende bestyrelsesmøder.  

  


